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Besvarelse af spørgsmål 277 alm. del stillet af udvalget den 2. oktober 

2023 efter ønske fra Hans Kristian Skibby (DD). 

 

Spørgsmål:  

 

Ministeren bedes redegøre for, hvorfor andelsselskaber ikke har mulighed 

for at opstille VE-anlæg på lige vilkår med andre selskaber. 

 

 

Svar: 

 

Anbefaling 9 fra ekspertarbejdsgruppen indebærer, at andelsbeskattede 

virksomheder skal kunne opgøre deres indtægter fra salg af el separat og 

blive selskabsbeskattet heraf, mens den øvrige del af virksomhedens ind-

tægt fortsat andelsbeskattes.  

 

Jeg har fra Skatteministeriet modtaget nedenstående bidrag: 

 

”Andelsselskaber, som ønsker at producere, distribuere eller transmittere 

elektricitet med anlæg, der har en effekt på over 25 kW, kan opretholde 

andelsbeskatningen, hvis el-aktiviteterne udskilles i et særskilt dattersel-

skab. 

  

Der henvises i øvrigt til svaret på ERU alm. del spørgsmål nr. 276.” 

 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

Morten Bødskov 
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